
Protokół Nr 27/21

z posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej i Inwestycji, które odbyło się 
w dniu  4.02.2021 r. godz. 12.15, on-line.

Posiedzeniu przewodniczyła- Grażyna Wójcik – Przewodnicząca ww. Komisji.

Obecni wg załączonej listy obecności ( zał. nr  1).
Porządek obrad ( zał. nr  2).

   
Ad. 1
Przyjęcie porządku obrad i przyjęcie protokołu: Nr 23_20 z 1.12.2020r., Nr 24_20 z
4.12.2020r.,  Nr  25_20  z  9.12.2020r.,Nr  26_20  z  17.12.2020  r.  nie  było  uwag,
przyjęto.

Ad. 2
Skarbnik Miasta Pabianic  Katarzyna Muszyńska omówiła  1 projekt  uchwały.
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie   zmiany budżetu miasta Pabianic-
projekt 2  .    ( zał. nr 3)  
uzasadnienie-  W  związku  z  przesunięciami  wydatków  w  latach  2020  -  2021  na
zadaniach  w grupie pn.: „Poprawa  infrastruktury  rekreacyjno-sportowej-technicznej  na
terenie  miasta Pabianic"  realizowanych  ze  środków  Rządowego  Funduszu  Inwestycji
Lokalnych dokonuje się następujących zmian: 
L Zwiększa  się  plan  dochodów majątkowych  na  2021  r.  pochodzących  z  Rządowego
Funduszu Inwestycji Lokalnych o kwotę 420.131,11 zł. 
II.  Zwiększa  się  plan  wydatków  majątkowych  na  2021  r.  o  kwotę  420.131,11  zł
w następujących pozycjach: 
Zarząd Dróg Miejskich:
Zadanie  inwestycyjne  pn.:  „Poprawa  infrastruktury  rekreacyjno-sportowej-technicznej
na terenie  miasta  Pabianie  -  przebudowa  dróg  gminnych"-  zwiększa  się  o  kwotę
315.752,11 zł. 
Wydział Edukacji Kultury i Sportu:
Zadanie  inwestycyjne  pn.:  „Poprawa  infrastruktury  rekreacyjno-sportowej-technicznej
na terenie miasta Pabianie - modernizacja boiska Orlik przy SP 3" - zwiększa się o kwotę
13.850 zł. 
Zadanie  inwestycyjne  pn.:  „Poprawa  infrastruktury  rekreacyjno-sportowej-technicznej
na terenie miasta Pabianie - budowa hali sportowej przy SP 13" - zwiększa się o kwotę
90.529 zł. 
  
Głosowanie:  za pozytywnym zaopiniowaniem projektu  uchwały –8,  przeciw – 0,
wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Ad. 3
Kierowniczka  schroniska  Anna  Kusiak  przedstawiła  projekt  uchwały  i  zgłosiła
autopoprawkę do pkt. 2 chodzi o formę kierownik/kierowniczka.

Zaopiniowanie projektu uchwały     w sprawie zatwierdzenia statutu Schroniska dla
Zwierząt w     Pabianicach (zał. nr 4)
uzasadnienie-   W  związku  z  nowym  zadaniem  Schroniska,  jakim  jest  odławianie
bezdomnych zwierząt, należało je uwzględnić w Statucie. 



Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały –8 , przeciw – 0,
wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Ad. 4
Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska Agnieszka Pietrowska przedstawił projekt
uchwały, był on już omawiany na wcześniejszej sesji. 

Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie     przyjęcia  „Założeń  do  planu
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Pabianic na
lata 2020-2035”    (Zał. Nr 5) 
uzasadnienie- 1.  Zgodnie  z  art.18  ust.1  ustawy  z  dnia  10  kwietnia  1997  r.  "  Prawo
Energetyczne"  do zadań  własnych  gminy  w  zakresie  zaopatrzenie  w  ciepło,  energię
elektryczną i paliwa gazowe należy m.in. planowanie i organizacja zaopatrzenia w ciepło,
energię elektryczną i paliwa gazowe na obszarze gminy, planowanie oświetlenia miejsc
publicznych i dróg znajdujących na terenie gminy. 
2.  Art.  19  ust.  1  w/w  ustawy  nakłada  na  gminę  obowiązek  opracowania  projektu
założeń do  planu  zaopatrzenia  w  ciepło,  energię  elektryczną  i  paliwa  gazowe  oraz
ich aktualizację.  Zakres  projektu  założeń  jak  i  jego  aktualizacji  wynika  z  w/w  ustawy
i obejmuje:
-  ocenę  stanu  aktualnego  i  przewidywanych  zmian  zaopatrzenia  w  ciepło,  energię
elektryczną i paliwa gazowe;
-  przedsięwzięcia  racjonalizujące  użytkowanie  ciepła,  energii  elektrycznej  i  paliw
gazowych; 
-  możliwości  wykorzystania istniejących nadwyżek i  lokalnych zasobów paliw i  energii,
z uwzględnieniem  skojarzonego  wytwarzania  ciepła  i  energii  elektrycznej  oraz
zagospodarowania ciepła odpadowego z instalacji przemysłowych; 
- zakres współpracy z innymi gminami. 
3.  Projekt  założeń  sporządza  się  dla  obszaru  gminy  co  najmniej  na  okres  15  lat
i aktualizuje co najmniej raz na 3 lata. 
4.  Miasto  realizując  powyższe  zadanie  opracowało  "Projekt  założeń  do  planu
zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Miasta Pabianice na lata
2020 - 2035". Opracowanie Projektu dla Miasta Pabianice zostało zlecone firmie EKO-
GEO GLOB Rafał Modrzejewski, z siedzibą: 43-250 Pawłowice, ul. Klonowa 30. 
5. Projekt dokumentu był opiniowany przez Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska
w  Łodzi  i  Państwowego  Wojewódzkiego  Inspektora  Sanitarnego  w  Łodzi  pod  kątem
konieczności  przeprowadzenia  strategicznej  oceny  oddziaływania  na  środowisko.
Obie instytucje  uzgodniły  odstąpienie  od  przeprowadzenia  strategicznej  oceny
oddziaływania na środowisko. 
6.  Projekt  dokumentu  został  wyłożony  do  publicznego  wglądu  na  okres  21  dni
tj. od 14.08.2020 r. do 04.09.2020 r. W trakcie przeprowadzonych konsultacji społecznych
do projektu dokumentu nie wniesiono uwag, wniosków i zastrzeżeń. 
7.  Zarząd  Województwa  Łódzkiego  pismem  z  dnia  29.09.2020  r.  (znak  pisma:
IFI.7231.55.2020MB) zgłosił uwagi do dokumentu, które zostały uwzględnione. 
8.  Po  spełnieniu  wszystkich  obowiązków rada  gminy,  zgodnie  z  art.  19  ust.  8  stawy
Prawo energetyczne  uchwała  założenia  do  planu  zaopatrzenia  w  ciepło,  energię
elektryczną  i  paliwa  gazowe,  rozpatrując  jednocześnie  wnioski,  zastrzeżenia  i  uwagi
zgłoszone w czasie wyłożenia projektu założeń do publicznego wglądu. 
9. W świetle powyższego podjęcie przedmiotowej uchwały jest w pełni uzasadnione. 
 
Przewodnicząca  Komisji  Grażyna Wójcik –. jakość połączenia  z Panią naczelnik
jest zła.



Głosowanie:  za pozytywnym zaopiniowaniem projektu  uchwały –7,  przeciw – 0,
wstrzymało się – 1. Przyjęto.

Ad. 5
Dyrektor Zarządu Dróg Miejskich Andrzej Barański przedstawił projekt uchwały.

Zaopiniowanie projektu uchwały   zmieniającej uchwałę Nr LX/619/02 Rady Miasta
Pabianice z dnia 19 czerwca 2002r. w sprawie targowisk na terenie miasta Pabianic
(Zał. Nr 6) 
uzasadnienie-   W związku z  przebudową drogi  wojewódzkiej  nr  485 na  trasie
Pabianice-Bełchatów  oraz  związanymi  z  tym  względami  bezpieczeństwa
uczestników  ruchu  drogowego  zachodzi  konieczność  likwidacji  targowiska  w
Pabianicach przy ul. Grota Roweckiego 3.
 
Głosowanie:  za pozytywnym zaopiniowaniem projektu  uchwały –8,  przeciw – 0,
wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Ad.6
Skarbnik Miasta Pabianic  Katarzyna Muszyńska omówiła 2 projekty  uchwał pkt. 6 i
7,  RIO zakwestionowało niektóre zapisy .

Zaopiniowanie projektu uchwały    w sprawie    ustalenia terminu, częstotliwości i
trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi   (Zał. Nr 7) 
uzasadnienie-  Zmiana podyktowana jest  aktualizacją  i  dostosowaniem przepisów do
nowych  zasad  gospodarowania  odpadami  komunalnymi  na  terenie  Gminy  Miejskiej
Pabianice,  gdzie  odbiorem  i  zagospodarowaniem  odpadów  objęte  zostają  tylko
nieruchomości, na których zamieszkują mieszkańcy. 

Ponadto  w  uchwale  uwzględniono  w  sposób  jednoznaczny  terminy  płatności
opłaty za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  zgodnie  z  rozstrzygnięciem
posiedzenia Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 7 stycznia 2021 r. 
 
Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały –8 , przeciw – 0,
wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Ad. 7
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie   w sprawie wzoru deklaracji o wysokości
opłaty  za     gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  terminu  i  miejsca
składania     deklaracji  przez  właścicieli  nieruchomości  położonych  na  terenie
Miasta     Pabianic     (Zał. Nr 8) 
uzasadnienie-  Zmiana  podyktowana  jest  dostosowaniem  formularza  "Deklaracji  o
wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi" do zmiany art. 6n ust. 1 pkt
1 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (t.j. Dz.U. z 2020 poz. 1439 z późn.
zm.),  zgodnie  z  którym  wzór  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie
odpadami komunalnymi  składanej  przez  właścicieli  nieruchomości,  z  uwzględnieniem
art. 6m  ust.  1a  i  1b,  obejmuje  objaśnienia  dotyczące  sposobu  jej  wypełnienia,
informacje wskazane  w  art.  13  ust.1  i  2  Rozporządzenia  Parlamentu  Europejskiego
i Rady (UE)  2016/679  z  dnia  27  kwietnia  2016  r.  w  sprawie  ochrony osób  fizycznych
w związku  z  przetwarzaniem  danych  osobowych  i  w  sprawie  swobodnego  przepływu
takich  danych  oraz  uchylenia  dyrektywy 95/46/WE (ogólne  rozporządzenie  o  ochronie
danych) (Dz. U. UE. L. z 2016 r. Nr 119, str. 1 z późn. zm.). 



We wzorze uwzględniono zmiany do ustawy o  utrzymaniu  czystości  i  porządku
w gminach z dnia 19 lipca 2019 r., zgodnie z którymi: 
-  w przypadku zmiany danych będących podstawą ustalenia wysokości należnej opłaty
za gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,  właściciel  nieruchomości  jest  obowiązany
złożyć  nową  deklarację  w  terminie  do  10  dnia  miesiąca  następującego  po  miesiącu,
w którym nastąpiła zmiana; 
-  informacje  dotyczące  posiadania  kompostownika  przydomowego  i  kompostowania
w nim bioodpadów  stanowiących  odpady  komunalne  oraz  możliwość  skorzystania
ze zwolnienia  w  części  z  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  przez
właścicieli  nieruchomości  zabudowanych  budynkami  jednorodzinnymi  kompostującymi
bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym;
-  ujednolicenia  wymagań  w  zakresie  selektywnego  zbierania  i  odbierania  odpadów
komunalnych (art. 4a ust. 3 ustawy).

Zmiana  podyktowana  jest  również  rozstrzygnięciem  posiedzenia  Kolegium
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 7 stycznia 2021 r. i uwzględnienie braku
obowiązku wskazania imion rodziców właścicieli i współwłaścicieli we wzorze deklaracji. 
 
Głosowanie: za pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały –8 , przeciw – 0,
wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Ad. 8
Przyjęcie sprawozdania z pracy komisji za 2020 r.(zał. Nr 9)

Przewodnicząca   Komisji  Grażyna  Wójcik –nie  udało  się  przeprowadzić   wizytacji
miasta, ma nadzieję, że w tym roku to się uda.

Głosowanie: za przyjęciem sprawozdania  –8 , przeciw – 0, wstrzymało się – 0.
Przyjęto.

Ad. 9
Przyjęcie planu pracy komisji na 2021 r. (zał. nr 10 )
Głosowanie: za przyjęciem planu  – 8, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Przyjęto.

Ad. 10
Zapoznanie się z raportem z realizacji projektu Modernizacja i rozwój komunikacji miejskiej
w Pabianicach w listopadzie 2020  (zał. nr 11)

Przewodnicząca  Komisji Grażyna Wójcik – czy Pan Naczelnik coś doda ?

Naczelnik  Marcin  Chmielewski  -  wczoraj  wpłynął  raport  za grudzień,  jak są pytania to
odpowie.

Przewodnicząca  Komisji Grażyna Wójcik –  to omawiajmy za grudzień 

Przewodniczący Rady Krzysztof  Rąkowski  –  nie  omawiajmy za grudzień,  bo radni  nie
mogli się z tym zapoznać.

Radny Krzysztof Hile- skoro wpłynął  za grudzień jak wygląda sytuacja.

Przewodniczący  Rady  Krzysztof  Rąkowski  –za  grudzień  zapoznamy  się,  poprosił  o
przedstawienie jak wygląda stan realizacji inwestycji i stan zagrożenia.



Radna Bożenna Kozłowska- czy inwestycja idzie zgodnie z planem, a jeśli nie to gdzie są
zagrożenia. 

Naczelnik Marcin Chmielewski -  inwestycja  jest opóźniona z  powodu epidemii- covid 19,
zarówno w  uzgodnieniach instytucji  zewnętrznych  i  choroby głównej   projektantki  bo
chorowała na covid – zajezdnia MZK  opóźniona.
Dworzec autobusowy na pętli Jankego  14.01.2021 odbył się odbiór tego obiektu,  jutro
kontrola z  Inspektoratu Nadzoru. Zatoki, perony i  przystanki wszystkie zrealizowane  z
wyjątkiem 2  przystanków bo tam kolizja z PGE, trwają uzgodnienia  ma nadzieję że do
końca lutego będzie to zrobione.
Pętla  podmiejska  zakończona rozliczona, budowa dróg dla rowerów, dostawa autobusów
zakończona  i rozliczona, Inteligentny system transportowy po raz 3 przetarg,  biletomaty
zakończone rozliczone.  wiaty  i słupki  zakończone.
Największe zadaniem  terminowym to inteligenty system transportowy  skomplikowana
sprawa, wykonanie planowane na 12 m-cy. 9.02.2021 kolejny przetarg.

Ad.11
Zapoznanie  się  z  raportem  z  realizacji  projektu  Łódzki  Tramwaj  Metropolitarny  etap
Pabianice- Ksawerów w listopadzie 2020  (zał. nr 12 )
Inwestycja  powinna być zakończona do 5.12.2021 ,na pewno  będzie  to aneksowane
ostatnie decyzje administracyjne przeciągają się i kłopoty z budową z powodu  covid 19,
bo zamknięte są hotele i  pracownicy nie mają  gdzie  mieszkać.

Przewodnicząca  Komisji Grażyna Wójcik –ścieżki rowerowe.

Naczelnik  Marcin  Chmielewski  -ścieżki  są na etapie projektowania i  robione zgodne z
harmonogramem,  to  co  się  przedłuża  to   z  powodu  uzgodnień  z  innymi  instytucjami
niezależne od nas, z powodu  covid 19, bardzo wydłużone.

Radny Krzysztof Hile- 3 przetarg na Inteligenty system, dlaczego te 2  przetargi odwołane.

Naczelnik Marcin Chmielewski – w I przetargu przekroczenie kwoty,  zamawiającego  a
tylko 1 oferta wpłynęła , w  II przetargu 3 oferty wpłynęły i  niższe  kwoty niż  w I przetargu
ale  nadal  było przekroczenie kwot i dlatego ma być  III przetarg- 9.02 .2021.

Radny Krzysztof Hile- czy wpłynęły już jakieś oferty?

Naczelnik Marcin Chmielewski - nie jest upoważniony do  podawania informacji.

Ad. 12
Przewodnicząca  Komisji  Grażyna Wójcik – w sprawy różnych jest  odpowiedź do
mieszkańców dot. remontu ul Żelaznej  (zał. nr 13 )
Poinformowała, że w poniedziałek   o godz.  15.00  odbędzie się wspólne posiedzenie z 
Komisją Oświaty, Kultury i Sportu dotyczące termomodernizacji placówek oświatowych.



Wyniki głosowania imiennego nad projektami uchwał (zał nr 14).
Załączniki ujęte w protokole są do wglądu w Biurze Rady Miejskiej.

Na tym zakończono posiedzenie o godz. 12.45.

Protokółowała:              Przewodniczyła:

        Monika Ludziejewska                                               Grażyna Wójcik


